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PROTOKÓŁ nr XXXIII/2013  
sesji Rady Miejskiej w Suwałkach  

odbytej w dniu 7 marca 2013 r. w godz. 1530 – 1710  

w sali konferencyjnej nr 26 Urzędu Miejskiego w Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1. 
 

 
Obradom przewodniczył: 
Andrzej P. Chuchnowski – Przewodniczący Rady Miejskiej. 
 
 

Na 23 radnych ustawowego składu Rady Miejskiej w obradach uczestniczyło  
21 radnych, w związku z powyŜszym istniało wymagane quorum do podejmowania 
prawomocnych uchwał.  

Na sali obrad obecnych było ok. 70 osób.  
 

Radni obecni: 
1. Andrzej P. Chuchnowski, 
2. Agnieszka Barszczewska, 
3. Zbigniew R. De-Mezer,  
4. Dorota A. Jabłońska,  
5. Adam Kacprzyk,  
6. Józef D. Kimera,  
7. Zdzisław Koncewicz,  
8. Janusz Krzesicki, 
9. Stanisław Kulikowski, 

10. Włodzimierz Marczewski, 
11. Adam Ołowniuk,  
12. Krzysztof Ołowniuk,  
13. Leszek Perkowski, 
14. Zdzisław Przełomiec,  
15. Anna Ruszewska,  
16. Stanisław Sieczkowski  
17. Jadwiga M. Szczypiń,  
18. Sławomir J. Szeszko, 
19. BoŜena Topczyłko,  
20. Andrzej Turowski,  
21. Tadeusz F. Zamaro.  
 
Radni nieobecni: 
1.  Grzegorz Gorlo, 
2.  Agnieszka Rzatkowska. 
 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  
 

W obradach uczestniczyli: 
Prezydent Miasta Suwałk, Zastępcy Prezydenta, Skarbnik, naczelnicy niektórych wydziałów 
Urzędu Miejskiego, kierownicy inspekcji, policji i straŜy, prezesi i dyrektorzy niektórych 
jednostek organizacyjnych, przedstawiciele radia i telewizji oraz prasy.  
Listy obecności stanowią kolejno załączniki nr 2 – 5 do protokołu.  
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Ad pkt. 1 
Otwarcie obrad. 
 

Andrzej Chuchnowski otwierając XXXIII obrady Rady Miejskiej powitał Czesława 
Renkiewicza – Prezydenta Miasta Suwałk, Zastępców Prezydenta – Marka Buczyńskiego  
i Łukasza Kurzynę, Wiesława Stelmacha – Skarbnika Miasta i Adama Karczewskiego – 
Sekretarza Miasta oraz wszystkich obecnych na sesji.  
 
 
Ad pkt. 2  
Przyjęcie wniosków do porządku obrad. 
 
Andrzej Chuchnowski poinformował, iŜ porządek obrad radni otrzymali wraz 
zawiadomieniem o zwołaniu sesji.  
 Zwrócił się z zapytaniem, czy radni mają uwagi lub wnioski do porządku obrad. Radni 
nie zgłosili uwag i wniosków, wobec czego został przyjęty następujący porządek obrad:  
 

1. Otwarcie obrad.  

2. Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  

3. Interpelacje i zapytania radnych.  

4. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Regulaminu utrzymania czystości  
i porządku na terenie miasta Suwałk. 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie szczegółowego 
sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych  
od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną 
przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi.    

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty  
za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty  
za gospodarowanie odpadami komunalnymi przez właścicieli nieruchomości na terenie 
miasta Suwałk. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty  
za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie podziału Gminy 
Miasta Suwałki na sektory w celu zorganizowania odbierania odpadów komunalnych  
od właścicieli nieruchomości. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budŜecie miasta na 2013 r.  

11. Udzielenie odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.  

12. Wnioski i oświadczenia radnych.  

13. Zamknięcie obrad.  
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Ad pkt. 3  
Interpelacje i zapytania radnych.  
 
Radni nie zgłosili interpelacji i zapytań. 
 
 
Ad pkt. 4 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Regulaminu utrzymania czystości  
i porządku na terenie miasta Suwałk. 
 
Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały. 
– załącznik nr 6 do protokołu. 
 
Tadeusz Zamaro przedstawił opinię wspólnego posiedzenia Komisji Finansowo- 
-BudŜetowej, Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego oraz Komisji Spraw Społecznych  
i Bezpieczeństwa.  
– załącznik nr 7 do protokołu.  
 
Wniosków nie zgłoszono. 
 
Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało  –  21 radnych,  
− przeciw       –  0,  
− wstrzymało się     –  0.  

Większością głosów została podjęta:  
UCHWAŁA nr XXXIII/353/2013 

Rady Miejskiej w Suwałkach 
z dnia 7 marca 2013 r. 

w sprawie zmiany Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie miasta Suwałk 
– załącznik nr 8 do protokołu.  
 
 
Ad pkt. 5 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie szczegółowego 
sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych  
od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną 
przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi.    
 
Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały. 
– załącznik nr 9 do protokołu. 
 
Tadeusz Zamaro przedstawił opinię wspólnego posiedzenia Komisji Finansowo- 
-BudŜetowej, Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego oraz Komisji Spraw Społecznych  
i Bezpieczeństwa.  
– załącznik nr 10 do protokołu.  
 
Wniosków nie zgłoszono 
 
Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało  –  18 radnych,  
− przeciw        –  2 radnych,  
− wstrzymało się     –  1 radny.  
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Większością głosów została podjęta:  
UCHWAŁA nr XXXIII/354/2013 

Rady Miejskiej w Suwałkach 
z dnia 7 marca 2013 r. 

w sprawie zmiany uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia 
usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości  
i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela 
nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi 
- stanowi załącznik nr 11 do protokołu 
 
 
Ad pkt. 6 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty  
za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty. 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały. 
– załącznik nr 12 do protokołu. 
 
Tadeusz Zamaro przedstawił opinię wspólnego posiedzenia Komisji Finansowo- 
-BudŜetowej, Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego oraz Komisji Spraw Społecznych  
i Bezpieczeństwa.  
– załącznik nr 13 do protokołu. 
 
W dyskusji udział wzięli:  
 

Radny Zdzisław Koncewicz zapytał o sposób przeprowadzania selekcji odpadów w blokach 
oraz dlaczego do konsultacji nie podano informacji, Ŝe za określoną stawkę naleŜy prowadzić 
zbiórkę selektywną. Zapytał teŜ, dlaczego jest taka rozbieŜność w stawkach ustalonych  
w blokach i domach jednorodzinnych. 
 
Mariola  Szczypiń stwierdziła, Ŝe proponowane stawki są wysokie, a proponowana dopłata 
spowoduje problemy z jej uzyskaniem.  
 
Czesław Renkiewicz wyjaśnił radnej Marioli Szczypiń, Ŝe proponowane stawki są wynikiem 
kompromisu i kalkulacji finansowych. Jednak w dniu ich ustalania nie są znane wszystkie 
dane do takiej kalkulacji. Zwrócił uwagę na fakt, Ŝe wiedza na temat kosztów odbioru 
wszystkich odpadów będzie znana dopiero po wyłonieniu w przetargu firm odbierających 
odpady. RównieŜ nie wiadomo dzisiaj, o ile wzrośnie ilość odpadów przekazanych do Spółki 
Przedsiębiorstwa Gospodarki Odpadami. Natomiast zastosowanie dopłat, a nie obniŜek 
stawek, umoŜliwia ustawa. Te działania wymagają równieŜ oceny po ich wdroŜeniu. Wyjaśnił 
radnemu Koncewiczowi o obowiązku prowadzenia segregacji odpadów i poinformował,  
Ŝe będzie to przebiegało jak dotychczas. Potwierdził, Ŝe sposób wyjaśnienia wariantu 4 był 
właściwy, najbardziej przystępny mieszkańcom. Uzasadnił, Ŝe odbiór odpadów z domów 
jednorodzinnych jest bardziej kosztowny niŜ z wielorodzinnych. Generalnie skala podwyŜki 
w domach jednorodzinnych jest mniejsza niŜ w blokach. Prezydent podkreślił, Ŝe system nie 
jest doskonały i wymaga weryfikacji po pewnym okresie funkcjonowania. Spodziewać się 
więc naleŜy tego, Ŝe po kilku miesiącach funkcjonowania nowego systemu gospodarki 
odpadami trzeba będzie dokonać korekty kalkulacji opłat za odbiór i zagospodarowanie 
odpadów. 
 
Zbigniew De-Mezer zwrócił uwagę na niedoskonałości, a nawet niezgodności w ustawie, 
która narzuciła samorządom opracowanie waŜnych dla środowisk lokalnych dokumentów. 
Stwierdził, Ŝe wprowadzenie dopłat moŜe być opodatkowane. Zaapelował o przeprowadzenie 
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rozległej, merytorycznej kampanii informacyjnej. 
 
Józef Kimera podkreślił wagę podejmowanych uchwał, które budzą wiele wątpliwości  
i emocji. Podał przykłady samorządów o niŜszych stawkach i inne zasady ustalania stawki  
tj. od osoby.  
 
Łukasz Kurzyna poinformował o prowadzonej juŜ bardzo szerokiej akcji informacyjnej  
i edukacyjnej segregowania odpadów, ale równieŜ o jej rozszerzeniu m.in. o szkoły  
i autobusy. Obowiązek segregacji nakłada ustawa o obowiązku utrzymania porządku  
i czystości jak równieŜ wymogi unijne. Mieszkańcy muszą przygotować się do konieczności 
zmiany myślenia i przyzwyczajeń. Koszty gospodarowania odpadami wzrosną z uwagi  
na szereg czynników m.in. na obowiązek odzyskiwania przez samorządy części odpadów 
poprzez segregację. Podkreślił, Ŝe środki uzyskane z opłat są środkami znaczonymi. JeŜeli  
po pewnym okresie okaŜe się, Ŝe koszty są niŜsze będzie moŜna wystąpić o obniŜenie stawek, 
poniewaŜ nie moŜna tych środków przeznaczyć na inny cel. Zastępca prezydenta 
zapowiedział, Ŝe w przygotowaniu jest materiał informacyjny, który zostanie skierowany  
do mieszkańców domów jednorodzinnych, a poprzez zarządców, do mieszkańców zabudowy 
wielorodzinnej. Zaznaczył, Ŝe nie moŜna porównywać stawek pomiędzy samorządami, 
poniewaŜ brane są pod uwagę inne parametry i dane do kalkulacji np. częstotliwość 
wywoŜenia odpadów. Podkreślił, Ŝe niemoŜliwym jest wybranie systemu, który będzie 
zadawalał wszystkich mieszkańców. Metoda, którą zaproponowano jest wywaŜona, 
prorodzinna i uwzględniająca wsparcie najbiedniejszych gospodarstw jednoosobowych, 
ponadto pociąga za sobą niskie koszty administracyjne. 
 
Głosowanie nad podjęciem uchwały:  

− za podjęciem uchwały głosowało  –  17 radnych,  
− przeciw        –  3 radnych,  
− wstrzymało się     –  1 radny.  

Większością głosów została podjęta:  
UCHWAŁA nr XXXIII/355/2013 

Rady Miejskiej w Suwałkach 
z dnia 7 marca 2013 r. 

w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 
oraz ustalenia stawki tej opłaty 
- stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 
 
 
Ad pkt. 7 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty  
za gospodarowanie odpadami komunalnymi przez właścicieli nieruchomości na terenie 
miasta Suwałk. 
 
Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały. 
– załącznik nr 15 do protokołu. 
 
Tadeusz Zamaro przedstawił opinię wspólnego posiedzenia Komisji Finansowo- 
-BudŜetowej, Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego oraz Komisji Spraw Społecznych  
i Bezpieczeństwa.  
– załącznik nr 16 do protokołu.  
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Zbigniew De-Mezer zaapelował, aby w okresie prowadzenia kampanii informacyjnej 
podkreślać mieszkańcom konieczność rozwiązania umów zawartych z dotychczasowymi 
firmami odbierającymi odpady. 
 
Głosowanie nad podjęciem uchwały:  

− za podjęciem uchwały głosowało  –  18 radnych,  
− przeciw        –  3 radnych,  
− wstrzymało się     –  0.  

Większością głosów została podjęta:  
UCHWAŁA nr XXXIII/356/2013 

Rady Miejskiej w Suwałkach 
z dnia 7 marca 2013 r. 

w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie  
odpadami komunalnymi przez właścicieli nieruchomości na terenie miasta Suwałk 
- stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 
 
 
Ad pkt. 8 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty  
za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości. 
 
Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały wraz z autopoprawkami 
dotyczącymi wzoru deklaracji. 
– załącznik nr 18 do protokołu. 
 
Tadeusz Zamaro przedstawił opinię wspólnego posiedzenia Komisji Finansowo- 
-BudŜetowej, Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego oraz Komisji Spraw Społecznych  
i Bezpieczeństwa  
– załącznik nr 19 do protokołu.  
 
Wniosków nie zgłoszono. 
 
Głosowanie nad podjęciem uchwały wraz z autopoprawkami:  

− za podjęciem uchwały głosowało  –  18 radnych,  
− przeciw       –  3 radnych,  
− wstrzymało się     –  0.  

Większością głosów została podjęta:  
UCHWAŁA nr XXXIII/357/2013 

Rady Miejskiej w Suwałkach 
z dnia 7 marca 2013 r. 

w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości 
- stanowi załącznik nr 20 do protokołu 
 
 
Ad pkt. 9 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie podziału Gminy 
Miasta Suwałki na sektory w celu zorganizowania odbierania odpadów komunalnych  
od właścicieli nieruchomości. 
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Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały 
– załącznik nr 21 do protokołu. 
 
Tadeusz Zamaro przedstawił opinię wspólnego posiedzenia Komisji Finansowo- 
-BudŜetowej, Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego oraz Komisji Spraw Społecznych  
i Bezpieczeństwa  
– załącznik nr 22 do protokołu.  
 
Wniosków nie zgłoszono. 
 
Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało  –  21 radnych,  
− przeciw        –  0,  
− wstrzymało się     –  0.  

Większością głosów została podjęta:  
UCHWAŁA nr XXXIII/358/2013 

Rady Miejskiej w Suwałkach 
z dnia 7 marca 2013 r. 

w sprawie zmiany uchwały w sprawie podziału Gminy Miasta Suwałki na sektory  
w celu zorganizowania odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości 
- stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 
 
 
Ad pkt. 10 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budŜecie miasta na 2013 r.  
 
Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały 
– załącznik nr 24 do protokołu. 
 
Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo-BudŜetowej  
– załącznik nr 25 do protokołu.  
 
Wniosków nie zgłoszono. 
 
Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało  –  21 radnych,  
− przeciw        –  0,  
− wstrzymało się     –  0.  
Większością głosów została podjęta:  

UCHWAŁA nr XXXIII/359/2013 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 7 marca 2013 r. 
w sprawie zmian w budŜecie miasta na 2013 r.  
- stanowi załącznik nr 26 do protokołu 
 

Ad pkt. 11 
Udzielenie odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.  
 
Punkt nie został zrealizowany ze względu na brak interpelacji i zapytań.  
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Ad pkt. 12 
Wnioski i oświadczenia radnych.  
 
Nie zgłoszono. 
 
 
Ad pkt. 13 
Zamknięcie obrad.  
 

Andrzej Chuchnowski poinformował, najbliŜsza sesja przewidziana jest na dzień  
27 marca 2013 roku o godz. 1000 w sali konferencyjnej nr 26 Urzędu Miejskiego  
w Suwałkach przy ulicy Mickiewicza 1.  

 
Kończąc XXXIII sesję Rady Miejskiej serdecznie podziękował przybyłym  

za uczestnictwo w sesji, a radnym za aktywny udział w obradach.  
  

Na tym protokół zakończono.  

 

         Przewodniczący 
   Rady Miejskiej w Suwałkach  

 

   Andrzej Paweł Chuchnowski  
 

 

Protokołowała: 
Katarzyna Gałazin 
 
Inspektor w Biurze Rady Miejskiej  
Urzędu Miejskiego w Suwałkach  
 


